


Biography

Born in 1980 in Old Town Jiading, Shanghai, Yang Yongliang studied Chinese painting since
childhood. In the early 2000s, he graduated from Shanghai Institute of Design of China
Academy of Art and started his experiments in multidisciplinary art. Yang currently lives and
works in New York and Shanghai.

Yang’s digital Chinese landscapes have redefined traditional landscape paintings, featuring a
massive amount of urban images reconstructed, and recomposed. Poetic and quaint as it
appears to be when seen from a distance, it unfolds a fable of modern civilization if one
takes a closer look. His works have been exhibited internationally and collected by public
institutions worldwide, including Ullens Center for Contemporary Art in Beijing, Metropolitan
Museum of Art in New York, Museum of Fine Arts in Boston, the British Museum in London,
Paris Museum of Modern Art and National Gallery of Victoria in Melbourne.

Artistic Statement

Parallel Metropolis marks a fresh start in my creative journey. Since moving to New York in
2018, I’ve embarked on a life filled with uncertainty and discovery. Over the past five years,
I’ve traveled a lot between Shanghai and New York, navigating unfamiliar spaces while
carrying a perspective deeply rooted in my origins. Immersed in daily interactions with the
Western world, I’ve continually reflected on how these cultural collisions might reshape the
context of my work.

At first, I viewed this city like a tourist, until its once unfamiliar streets became familiar.
Though I had always intended to make New York the foundation of my work, for a long time,
I didn’t take a single photograph. An inner voice kept asking: What does this city really mean
to me? Why here, and why now?

It wasn’t until one day in 2023, while gazing at the architecture of Lower Manhattan from
Battery Park—layered, intricate, rich in color, and imposing in its solemnity—that I was
reminded of the landscapes by Northern Song Dynasty painter Fan Kuan, and the highest
praise given by art historians to Chinese landscapes: Qi Yun Sheng Dong (Spirit Resonance).
In that moment, I felt a profound connection that transcended time and space. The aesthetic
of nature in East Asian art and the modern, technology-driven skyline seemed worlds apart,
yet in that instant, they merged into one.

Since then, I’ve had an epiphany: my unique perspective can give a city new meaning, and
the essence of art lies in transcending the boundaries of time, place, and culture. Through
this series, I aim to present the New York I see, one that is deeply personal. As I worked on
these pieces, I began to realize that my identity as an artist had fundamentally shifted—I no
longer belong solely to Shanghai, nor will I ever fully belong to New York. I have truly become
a creator living in parallel worlds. This is why I named the series Parallel Metropolis,
marking the start of a new chapter.



作者简介

杨泳梁 1980年出生于上海嘉定老城，自幼学习中国传统绘画。2000年代初期，他从中国美术

学院上海设计分院毕业，此后开始从事多媒体艺术创作。目前在纽约和上海两地工作、生活。

杨泳梁的作品撷取无数的城市影像，通过数位合成、重构并革新了中国山水。远看是一副气韵

生动的山水巨册，近观却似走进现代文明发展的缩影。他的作品常年于国内外展出，并在全世

界被多个重要美术馆、公共机构收藏，包括北京UCCA尤伦斯当代艺术中心、纽约大都会博物

馆、波士顿美术馆、大英博物馆、巴黎现代艺术博物馆、墨尔本维多利亚国家美术馆等等。

创作⾃述

《平行大都会》标记着我创作生涯中一个全新的开始。自2018年移居纽约以来，我踏上了一段

充满未知的旅程。过去五年里，我频繁往来于上海、纽约两地，带着独特的原生文化视角在陌

生的城市里工作、生活；与西方文明朝夕相处，设想着文化碰撞会如何重构我的创作语境。

我曾像一名游客般观察这座城市，直到每个街道从陌生变得熟悉。虽然从一开始就想以纽约作

为基础来创作，但很长时间里，我甚至没拍下一张照片。内心的声音不断在问自己：这座城市

对我来说到底意味着什么？为什么偏偏是它，为什么非得是现在？

直到2023年的一天，我在炮台公园望向曼哈顿下城的建筑群——层层叠叠，细节丰富、色彩厚

重，给人庄严肃穆的感受。这个场景令我想到北宋画家范宽的山水画，以及史学家对中国山水

的最高评价“气韵生动”。那一刻我感受到了一种跨越时间、空间的强烈的关联。历史上东亚

艺术对于自然的审美、和现代科技影响下的城市天际线看似毫无关联，却在那一刻不谋而合。

自那以后我茅塞顿开，我认知到我的特殊视角会赋予一座城市全新的意义，而艺术的核心价值

在于跨越时间、地域和文化的束缚。我希望通过这个系列展现我眼中独一无二的纽约。创作过

程中，我逐渐意识到我的艺术家属性发生了本质性的改变——我不再只属于上海、也永远不会

仅仅属于纽约。我真正地成为了一个生活在平行世界的创作者。因此，这个系列命名为《平行

大都会》，特此纪念这个开创式的起点。



杨泳梁 Yang Yongliang
寂静的城市 A Quiet City
双声道高清影像 2 Channel 4K Video
尺寸可变 Dimensions Variable
时长 Duration: 8'00''
2024
版数 Edition: By Request







杨泳梁 Yang Yongliang
纽约 New York City
收藏级艺术微喷 Giclee Print on Fine Art Paper 
尺寸 Size: 150 x 450 cm / 100 x 300 cm
2024
版数 Edition: By Request



杨泳梁 Yang Yongliang
河岸 Riverbank
艺术微喷 Giclee Print on Fine Art Paper 
100 x 100 cm
2024
版数 Edition: By Request



杨泳梁 Yang Yongliang
皇后大桥 Queensboro Bridge
艺术微喷 Giclee Print on Fine Art Paper 
60 x 60 cm
2024
版数 Edition: By Request



杨泳梁 Yang Yongliang
极乐岛 Coney Island
艺术微喷 Giclee Print on Fine Art Paper 
100 x 200 cm
2024
版数 Edition: By Request



杨泳梁 Yang Yongliang
炮台公园 Battery Park
艺术微喷 Giclee Print on Fine Art Paper 
100 x 178 cm
2024
版数 Edition: By Request



杨泳梁 Yang Yongliang
西区庭院 West Side Yard
艺术微喷 Giclee Print on Fine Art Paper 
80 x 130 cm
2024
版数 Edition: By Request



杨泳梁 Yang Yongliang
漂浮小岛 Little Island
艺术微喷 Giclee Print on Fine Art Paper 
100 x 100 cm
2024
版数 Edition: By Request



杨泳梁 Yang Yongliang
唐人街 Chinatown
艺术微喷 Giclee Print on Fine Art Paper 
60 x 60 cm
2024
版数 Edition: By Request



杨泳梁 Yang Yongliang
蜃市大都会 Phantom Metropolis
艺术微喷 Giclee Print on Fine Art Paper 
100 x 196 cm
2024
版数 Edition: By Request



杨泳梁 Yang Yongliang
双桥 Two Bridges
艺术微喷 Giclee Print on Fine Art Paper 
100 x 130 cm
2024
版数 Edition: By Request



杨泳梁 Yang Yongliang
双河 Twin Rivers
艺术微喷 Giclee Print on Fine Art Paper 
120 x 150 cm
2024
版数 Edition: By Request



杨泳梁 Yang Yongliang
晨边 Morningside
艺术微喷 Giclee Print on Fine Art Paper 
120 x 150 cm
2024
版数 Edition: By Request






















